



Luftbild des Reviers, nach der Befreiung

Foto: US-Army

National Archives, Washington

Aerial photography of the infirmary after the liberation

Photo : US-Army

## Krankenrevier

**18** Das Krankenrevier wurde im Laufe des Krieges immer mehr ausgeweitet. In den Baracken A und B befanden sich die Verwaltung, Operationssäle, Ambulanzen und die Totenkammer. In den Blöcken 1, 3 und 5 führte die SS ab 1942 grausame medizinische Experimente an Häftlingen durch. Dazu zählten Malaria-, Phlegmone-, Unterdruck- und Unterkühlungsversuche. Trotz der guten technischen Ausstattung der Krankenstationen war die ärztliche Versorgung der Häftlinge katastrophal. Es herrschte ein eklatanter Mangel an Medikamenten und Verbandsmaterial. Erst ab 1943 durften Häftlinge, die selbst Ärzte waren, ihre kranken Kameraden betreuen. Für alle Häftlinge, die nicht schnell geheilt werden konnten, war das Revier ein Ort des Sterbens.

## The Infirmary

The infirmary was continually extended in the course of the war. Located in barracks A and B were the administration office, the operating rooms, casualty ward, and the death chamber. From 1942, the SS conducted cruel medical experiments on the prisoners in the blocks 1, 3 and 5. These included malaria, phlegmon, altitude, and hypothermia experiments. Despite the infirmary wards being technically well-equipped, the medical care of the prisoners was catastrophic. There was an appalling lack of medicines and dressing material. Those prisoners who themselves were doctors were permitted in 1943 to take care of their ill companions. For all those prisoners who could not be brought back to health quickly, the infirmary was a place of death.